

السيرة الذاتية

م.د. أبوذر عبدالكريم شاكر محمود

الجامعة المستنصرية – كلية الإدارة والإقتصاد – قسم إدارة الأعمال

Email: abootharmanagement@uomustansiriyah.edu.iq

ملخص تعريفي : تدريسي لمادتي (القانون التجاري / المرحلة الثانية ، حقوق الإنسان / المرحلة الأولى)

الشهادات الدراسية :

*بكالوريوس حقوق – كلية الحقوق – جامعة النهريين (2000-2001)

*ماجستير قانون عام – كلية الحقوق – جامعة النهريين (2005).

*دكتوراه قانون عام – كلية الحقوق – الجامعة الإسلامية في بيروت – 2019

* الجوائز و التكريم الأكاديمي :

شكر وتقدير من عميد الكلية عدد (17).

شكر وتقدير من رئيس الجامعة عدد (7).

شكر وتقدير من وزير التعليم العالي والبحث العلمي عدد (5).

*الخبرة الأكاديمية والتدريس :

خبرة في مجال التدريس من العام 2006 في الجامعة المستنصرية – كلية الإدارة والإقتصاد - قسم ادارة الأعمال
ومستمر لغاية الآن .

*مقرر قسم ادارة الأعمال – كلية الإدارة والإقتصاد – الجامعة المستنصرية للدراستين الصباحية والمسائية من
العام 2011 ولغاية 2013

*المقررات العلمية التي تم تدريسها:

* الدراسات العليا : لا يوجد

* الدراسات الأولية : القانون التجاري ، حقوق الإنسان

المنشورات العلمية:

*التهرب الضريبي بين الواقع و الطموح.

*دعوى الغاء القرار الإداري.

تطوير المهارات

- *مسؤول الشعبة القانونية في كلية الإدارة والإقتصاد – الجامعة المستنصرية من عام 2013 لغاية 2018.
- *دورة قيادة الحاسوب ic3 من جامعة بغداد 2012.
- *عضو لجنة اختبار المتقدمين للتعيين على ملاك مؤسسة السجناء السياسيين لعام 2012.
- * عضو لجنة الرصانة العلمية لتجربة التوأمة بين الكليات الحكومية والأهلية للعام الدراسي (2013-2012)
- *عضو لجنة قبول طلبة الدراسات الأولية / الدراسات المسائية للعام الدراسي (2015-2014)
- *الإشراف على العشرات من بحوث التخرج لطلبة قسم ادارة الأعمال وللدراستين الصباحية و المسائية.
- *عضو في العشرات من اللجان التحقيقية والتدقيقية في الجامعة المستنصرية وكلية الإدارة و الإقتصاد.
- *اقامة ورش العمل بالتعاون مع شعبة التعليم المستمر في الكلية ومنها: قانون نقابة الأكاديميين العراقيين ، قانون انضباط موظفي الدولة والقطاع العام رقم (14) لسنة 1991 المعدل ، تعليمات انضباط الطلبة في مؤسسات وزارة التعليم العالي والبحث العلمي رقم 160 لسنة 2007 المعدلة.
- *عضو لجنة آلية التعاون طبقا لتعليمات آلية تعاون تشكيات وزارة التعليم العالي والبحث العلمي مع الوزارات والجهات غير المرتبطة بوزارة رقم (160) لسنة 2009.
- *عضو لجنة انضباط الطلبة في الكلية.
- *عضو لجنة تدقيق قوائم الأساس في قسم ادارة الأعمال للعام الدراسي (2020-2019).
- *عضو اللجنة الإمتحانية في قسم ادارة الأعمال للعام الدراسي (2020-2019)
- *عضو لجنة الإرشاد التربوي والأكاديمي في قسم ادارة الأعمال للعام الدراسي (2021-2020).
- * عضو لجنة الغيابات في قسم ادارة الأعمال للعام الدراسي (2021-2020).
- *عضو اللجنة الإمتحانية لقسم ادارة الأعمال للعام الدراسي(2022-2021).
- *مسؤول الشعبة القانونية في الكلية من (تشرين الأول 2021 لغاية كانون الثاني 2024).
- *دورة سلامة اللغة العربية للتدريسيين-الحادية والعشرون للعام 2022.
- *عضو اللجنة التدقيقية في اللجان الإمتحانية لقسم ادارة الأعمال للعام الدراسي (2023-2022).
- *عضو لجنة الغيابات في قسم ادارة الاعمال للعام الدراسي (2024-2023).

Curriculum Vitae

Dr. ABOOTHAR ABDULKAREEM SHAKIR MAHMOOD

Mustansiriyah University - College of Administration and Economics - Department of Business Administration

Email: abootharmanagement@uomustansiriyah.edu.iq

Introductory summary: Teaching for the two subjects (commercial law/second stage, human rights/stage First)

Academic certificates:

- * Bachelor's degree in law - College of Law - al-Nahrain University (2000-2001)**
- * Master's degree in public law - College of Law - Al-Nahrain University (2005).**
- * Doctorate in public law - College of Law - Islamic University of Beirut - 2019**
- * Academic awards and honors:**

Acknowledgments from the Dean of the College (17).

Acknowledgments from the University President (7).

Acknowledgments from the Minister of Higher Education and Scientific Research (5).

*** Academic and teaching experience:**

Experience in the field of teaching since 2006 at Mustansiriyah University - College of Administration and Economics - Department of Business Administration and continuing until now.

*** Rapporteur of the Department of Business Administration - College of Administration and Economics - Mustansiriyah University for morning and evening studies from the year 2011 until 2013**

***Scientific courses that were completed Teaching:**

*** Postgraduate studies: None**

Initial studies: Commercial Law, Human Rights

Scientific publications:

- * **Tax evasion between reality and ambition.**
- * **Canceling the administrative decision.**

Skills development

- * **Officer of the Legal Division at the College of Administration and Economics - Mustansiriyah University from 2013 to 2018.**
- * **IC3 computer leadership course from Baghdad University 2012.**
- * **Member of the Appointing Appointment Committee for the Angel of the Political Prisoners Corporation for the year 2012.**
- * **Member of the scientific sobriety committee for twinning experience between governmental and private colleges for the academic year (2012-2013)**
- * **Member of the Committee to accept primary studies / evening studies for the academic year (2014-2015)**
- * **Supervising dozens of graduation research for students of the Department of Business Administration and for the morning and evening studies.**
- * **Member of dozens of investigative and real committees at Mustansiriyah University and the College of Administration and Economics. Scientific publications:**
- * **Tax evasion between reality and ambition.**
- * **Canceling the administrative decision.**

Skills development

- * **Officer of the Legal Division at the College of Administration and Economics - Mustansiriyah University from 2013 to 2018.**
- * **IC3 computer leadership course from Baghdad University 2012.**
- * **Member of the Appointing Appointment Committee for the Angel of the Political Prisoners Corporation for the year 2012.**
- * **Member of the scientific sobriety committee for twinning experience between governmental and private colleges for the academic year (2012-2013)**
- * **Member of the Committee to accept primary studies / evening studies for the academic year (2014-2015)**
- * **Supervising dozens of graduation research for students of the Department of Business Administration and for the morning and evening studies.**

***Member of dozens of investigative and real committees at Mustansiriyah University and the College of Administration and Economics.**

*** Establishing workshops in cooperation with the Division of Continuing Education in the college**

, The Law on State Employees and Public Sector Discipline No. (14) Of 1991 amended, Student Disciplinary Instructions in

Institutions of the Ministry of Higher Education and Scientific Research No. 160 of 2007 amended.

***Member of the Cooperation Mechanism Committee in accordance with the instructions for the mechanism**

And the non -related authorities with Ministry No. (160) of 2009.

*** Member of the Student Discipline Committee at the college.**

*** Member of the basic lists audit committee in the Business Administration Department for the academic year (2019-2020).**

*** Member of the examination committee in the Business Administration Department for the academic year (2019-2020)**

*** Member of the Educational and Academic Guidance Committee in the Business Administration Department for the academic year (2020- 2021to 2024) .**